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Kultūras Labdien  
jūsmājās!

Kad top šis izde-
vums, ārā ir balta ziema 
kā no pasakas izkāpusi. 
Varbūt tad, kad avīzīte 
būs nonākusi pie tevis, 
lasītāj, laikpstākļi būs 
krasi mainījušies, bet tagad... 
Pilnīgs baltums un kupenas! Dienā divas reizes 
iestrēgstu kupenās vai nevaru izkļūt no mājas. 
Bet man par to nāk smiekli,  kā daba liek mums 
izkāpt no komforta zonas. Pirmo reizi iestigu ku-
penā tieši pie pagasta pārvaldes. Esmu arī bijusi 
iesnigusi un pilnīgā mierā dzīvojusi brīvdienās, 
pat nesapņojot braukt uz veikalu. Viens vienīgs 
rūķu ciems visapkārt. Kamēr šī situācija cilvēkam 
nenodara ko ļaunu, tā ir visai interesanta. Gadās, 
ka rūķītim, kas rok sniega taciņu, nolūzt lāpsta, 
vai sniega prieku baudītājam beidzas sausie 
cimdi. Vai tad, kad bērnam skolā uzdevums uz-
celt sniegavīru – sniegs ir pārpārēm, bet tas ne-
līp. Tad nu nākas likt lietā iztēli. 

Puteņa laikā novērots, ka iedzīvotāji masku 
lieto ne tikai veikalā, bet ejot pa ielu. Jā , tas ir ļoti 
labs veids, kā seju pasargāt no asā vēja. Kādi 
tik piedzīvojumi nenotiek sniega dēļ! Varbūt tev, 
lasītāj, ir kāds kuriozs, kas atgadījies sniega dēļ? 
Padalies ar to „Klānu vēstīs” un veicināšanas 
balva tev garantēta!

Bet pirms tam, kad zemi apsedza šī baltā 
sniega sega, svinējām valsts gadadienu, tie-
ši 18. novembra vakarā iedzīvotāji tika aicināti 
svecītes par godu Latvijai iedegt un tās izvietot, 
veidojot cimdu rakstus. Daudzi šim aicinājumam 
atsaucās un pastaigā pa Skolas ielu varēja no-
klausīties audiouzvedumu  „Cimda stāsts”, kura 
tapšanā piedalījās vokālais ansamblis „Harmoni-
ja”, tekstu ierunāja Irina un Madara Mālnieces, 
Valentīna Kruška, Ināra Baltā un Ilze Melngaile. 
Paldies par radīto svētku sajūtu!

Viens solis un būsim jau uz jaunā gada 
sliekšņa.

Tik baltu kā ziemas sniegu,
Tik siltu kā saules dienu,
Lai rūķīši atnes tev prieku,
Kas svētkos nekad nav par lieku!

Lai prieks kopā būt ar saviem 
tuvajiem, līksme saņemot 

apsveikumus no draugiem un 
sirdsmiers dvēselē!

Dace Kalniņa

jūsmājās!

būs nonākusi pie tevis, 
lasītāj, laikpstākļi būs 
krasi mainījušies, bet tagad... 

Mazie Ošupes pagastā deklarētie 
pirmsskolas vecuma bērni! 

Ziemassvētku vecīša birojs drošības 
apsvērumu dēļ Lielo egli nerīkos.

Katrai ģimenei tiks atvēlēts 
individuāls laiks, lai paciemotos pie 

Ziemassvētku vecīša. 

Gaidi ielūgumu, kurā būs norādīts 
gan laiks, gan vieta! 

Aicinājums ikvienam 
Ošupes pagasta un 

apkārtnes iedzīvotājam! 
Ja Tu proti spēlēt kādu latviešu 

tautas mūzikas instrumentu, 
atsaucies! Kopā padarīsim 
savu ikdienu krāsaināku un 

radošāku –  kopā izveidosim 
savu mūzikas kapellu! 

Ar cieņu, Māris Ezeriņš

Savā pulkā jaunus dalībniekus gaida Degumnieku tautas 
nama pašdarbības kolektīvi:

# amatierteātris „Cits modelis”, vad. Iveta Šķēle;
# vokālais ansamblis „Harmonija”, vad. Ineta Strode;
# dāmu deju grupa „Orhidejas”, vad. Ilze Purpļeviča;
# vidējās paaudzes deju kolektīvs „Degumnieki”, vad. Mārtiņš Mežulis.

Ņemot vērā pašreizējo situāciju valstī, mēģinājumi var notikt tikai epidemio-
loģiski drošā vidē, t.i. dalībnieki ir vakcinētās/Covid-19 izslimojušās personas, 
uzrādot derīgu digitālo Covid-19 sertifi kātu.

Degumnieku tautas nama vadītāja I. Melngaile
/t. 25622223/

23. decembrī plkst. 18.00 Degum-
nieku tautas namā sauju prieka Ziemas-
svētkos dāvās pašmāju amatiermākslas kolektīvi.

Ieeja bez maksas.

30. decembrī plkst. 18.00 Degumnieku tautas namā ar muzikālu program-
mu iepriecinās dziedošo aktieru apvienības „Žerāri” dalībnieki Imants Strads un 
Ģirts Rāviņš.

Ieeja: 5,00 EUR

Visi kultūras pasākumi Degumnieku tautas namā notiks  t.s. „zaļajā režī-
mā”. Tos varēs apmeklēt pieaugušie ar Covid-19 vakcinācijas un pārslimošanas 
sertifikātiem, ņemot līdzi arī savus nepilngadīgos bērnus. Bērniem līdz 12 gadu 
vecumam nav jāveic Covid-19 testi, savukārt bērniem, kuri sasnieguši 12 gadu 
vecumu, jāuzrāda Covid-19 vakcinācijas, pārslimošanas vai testēšanas sertifi-
kāts, vai laboratorijas izziņa par pēdējo 72 stundu laikā veiktu negatīvu skrīninga 
testu, kas veikts izglītības procesa ietvaros. Apmeklētājiem jālieto mutes un de-
guna aizsegs. Atcerēsimies arī par personu apliecinošu dokumentu!
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NOTIKUMS AKTUĀLI

Aktivitātes rudenī!

Paziņojums par izmaiņām nomas maksā mazdārziņu un 
palīgsaimniecību zemes nomai

Izglītības 
kvalitātes 
valsts 
dienests

Projekts „Soli pa solim” MFC„13.km”
16. oktobrī jaunieši devās velo ek-

spedīcijā uz Barkavu. Kas gan nav bijis 
Barkavā? Bet šoreiz mums izdevās atklāt 
ko jaunu un interesantu. Pirmkārt, jau 
pats brauciens sākās visai vēsā rītā, un 
laiks mums bija sagatavojis 
pretvēju. Visi, gods kam gods, 
aizbraucām līdz galamērķim, 
kaut mazliet ilgākā laikā, kā 
plānojām. Sākām savu ek-
spedīciju ar LPKS „Latraps” 
apskati. Noskaidrojām, kā 
notiek graudu pieņemšana, 
kaltēšana un uzglabāšana. 
Svarīgs jautājums ir arī, cik 
nopelna darbinieki, atalgo-
jums jauniešiem šķita visai 
motivējošs. Pēc plašās LPKS 
„Latraps” teritorijas apskates 
devāmies sasildīties uz Bar-
kavas kultūras namu, kur mūs 
ar siltu tēju sagaidīja Barka-
vas bērnu un jauniešu centra 
darbiniece Anete Kirilova. Tik 
garda tēja un maizītes sen ne-
bija ēstas, un ne jau tādēļ, ka 
tās būtu īpašas, bet gan tādēļ, 
ka bijām nosaluši, un maizītes 
bija tieši laikā, lai remdētu iz-
salkumu. Pēc tam devāmies 
uz Barkavas Svētā Staņis-
lava Romas katoļu baznīcu, 
kur mūs sagaidīja gide Marta 
Ikauniece, par kuru jaunieši 
bija sajūsmā, jo Marta ir viņu 
vēstures skolotāja. Daudz uz-
zinājām par baznīcas vēsturi, 
uzkāpām tās tornī un mazliet 
pazvanījām arī zvanu. Atceļā 
apskatījām avotiņu, kas atro-
das Barkava – Degumnieki 
ceļa malā, izrādās – daudzi 
nemaz par tāda esamību ne-
zināja.

Turpinot Pumpurs pro-
jektu  „Soli pa solim”, 23. oktobrī jaunieši 
piedalījās viktorīnā Zoom platformā. Nā-
cās meklēt atbildes uz atjautības uzdevu-
miem, spēlējām virtuālu spēli par sociālo 
nevienlīdzību un cēlām torni no spageti 
makaroniem. Prieks par jauniešu atsaucī-
bu un spēju strādāt arī šādos apstākļos. 

Jau 13. novembrī atkal visi tikāmies 
Zoom platformā, lai uzzinātu, kas ir Eras-
mus un solidaritātes projekti, kas jāzina, 
lai tos rakstītu un īstenotu. JSPA pārstāves 
Līva Jakovļeva un Diāna Bišofe pastāstīja 
un ar prezentācijas palīdzību parādīja, ar 
ko sākt un kā rakstīt projektus. Šī virtuālā 
tikšanās mūs iedvesmoja un, kas zina, 
varbūt jau nākamajā gadā startēsim arī 

šīs programmas projektu konkursos. 
  Ja jau esam „ieskrējušies” darbo-

ties Zoom vidē, tad tik uz priekšu! Sapņu 
ķērāju meistarklasi organizējām intere-
santā formātā. Tie, kas ir vakcinējušies, 
piedalījās klātienes nodarbībā, bet tie, 
kas nē, darbojās Zoom. Paldies pasnie-
dzējai Sintijai Šustei, kas spēja uzmanību 
veltīt gan tiem, kas darbojās MFC „13.
km” telpās, gan tiem,  kas piedalījās da-
tora ekrānā. Šāda attālinātā darba prakse 
nav nekāds jaunums, tā esam veidojuši 
arī vainadziņu. Arī šoreiz materiālus, kas 
nepieciešami radošajai darbnīcai, nogā-
dājām uz māju katram, kas piedalījās, 
izmantojot digitālos rīkus. Paldies Mado-

nas novada datoriķiem, kas mūs nodroši-
nāja ar kvalitatīvu Zoom hostu, bez šādas 
palīdzības mums neizdotos darboties tik 
ilgi un kvalitatīvi. Cerams, ka sapņu ķērā-
ji sapīs visus sliktos sapņus, kas zogas 
naktī pie mums, un mēs būsim pozitīvāki 
un laimīgāki.

Vēl decembrī darbosimies video 
montēšanas kursos un sveiksim MFC 
„13. km” dzimšanas dienā, veidojot tā  iz-
kārtni. Un 2021. gada nogalē noslēgsies 
arī mūsu projekts! 

Dace Kalniņa

Ne tikai projektu ietvaros 
aktivitātes top un īstenojas MFC 
„13. km”. Lai iepriecinātu bērnus 
un jauniešus Helovīnos,  tur bija 
ieradusies ragana, un saimnie-
koja 31. oktobra vakarā. Saldu-
mi bija apslēpti centriņa teritorijā, 
dažas reizes tie nolaidās ar gro-
ziņu no otrā stāva. Pasākumu 
interesantāku un apgrūtinošāku 
darīja fakts, ka visiem saldumu 
meklētājiem un raganai bija jā-
nonāk mājās līdz plkst. 20.00, 
kad sākās mājsēde. Cik zināms, 
visi bērni un jaunieši tika, bet par 
raganu ziņu nav.

11. novembrī SA „Lavan-
da” aicināja visus pagasta ļau-
dis pieminēt tos, kas cīnījās par 
mūsu valsti un sagādāja mums 
šo dāvanu runāt savā zemē lat-
viešu valodā! Aizdegt svecīti 
varēja ikviens pie vecās Gotlība 
skolas. Liels paldies visiem, kas 
atsaucās. Nekas nav tik sirdi sil-
došs un iedvesmojošs, kā kopā 
paveikts darbs. Šādu tradīciju vēlamies 
turpināt arī citus gadus. 

18. novembrī visi tika aicināti rakstīt 
savu vēlējumu Latvijai un iemest kastītē 
pie MFC „13. km”, lai dienas beigās tik-
tu izlozēti trīs laimīgie, kas vinnēs saldas 
balvas. Vēlējumu bija tik daudz, ka nolē-
mām apbalvot četrus rakstītājus. Šoreiz 
tie ir – Heilija Putniņa, Maija Priedniece, 
Kristīne Pavlaviča un Elfa Bormane. Pal-
dies, mīļie, par dalību un atsaucību!

19. novembrī kopā ar SA „Lavanda” 
organizējām vienu pārdrošu ideju – mas-
ku gājienu ar uzdevumiem „Rudens, kas 
vēl klīst pa ciemu”. Dalībniekiem bija jā-
pagatavo maska, kas saistās ar rudeni. 
Ievērojot visus epidemioloģiskos notei-

kumus, katrs da-
lībnieks startēja 
savā laikā pa 
trasi, kur visā tās 
garumā bija iz-
vietoti dažādi uz-
devumi. Šoreiz 
neuzvarēja ātrā-
kais vai veiklā-
kais. Vērtētas tika maskas, bet žūrija bija 
pati kompetentākā un neuzpērkamākā – 
PIG „Cālēni”. Žūrija lēma, ka 1. vieta do-
dama Madarai Mālniecei par brīnišķīgāko 
Mušmires masku, 2. vieta – Balto ģime-
nei, kas savas maskas bija pieskaņojusi 
rudens tematikai un ieradās trasi veikt 
ar „traktortehniku”, bet godpilno trešo 

Informējam, ka 2022. gada 1. janvārī 
stāsies spēkā Madonas novada domes 
saistošie noteikumi „Par Madonas nova-
da pašvaldībai piederoša vai piekrītoša 
neapbūvēta zemesgabala nomas mak-
sas apmēru”.

Tas paredz jaunu nomas maksu ne-
apbūvētiem zemesgabaliem personisko 
palīgsaimniecību vajadzībām vai sakņu 
(ģimenes) dārza ierīkošanai – minimālā 
nomas maksas tiek noteikta 10,00 EUR 
(bez PVN) gadā.

Saistošie noteikumi pieņemti ar 2021. 

gada 19. oktobra Madonas pašvaldības 
domes lēmumu Nr. 333 (protokols Nr. 12, 
33. p.) Par Madonas novada pašvaldības 
saistošo noteikumu Nr. 11 „Par Madonas 
novada pašvaldībai piederoša vai piekrī-
toša neapbūvēta zemesgabala nomas 
maksas apmēru” pieņemšanu, pama-
tojoties uz Ministru kabineta 2018. gada 
19. jūnija noteikumiem Nr. 350 „Publiskas 
personas zemes nomas un apbūves tie-
sības noteikumi”.

Gadījumā, ja Jūs kā nomnieks nepie-
krītat pārskatītajai nomas maksai, Jums ir 

tiesības vienpusēji atkāpties no nomas lī-
guma, par to rakstiski informējot Madonas 
novada pašvaldību vienu mēnesi iepriekš. 
Iesniegums līguma laušanai tādā gadīju-
mā ir jāiesniedz Madonas novada paš-
valdības centrālajā administrācijā Saieta 
laukums 1, Madona, darba laikā (pirm-
dien – no plkst.8.00 līdz 18.00, otrdien, 
trešdien, ceturtdien – no plkst. 8.00 līdz 
17.00, piektdien – no plkst.8.00 līdz16.00) 
vai tuvākajā pagasta vai apvienības pār-
valdē. Elektroniski parakstītu iesniegumu 
iespējams nosūtīt uz pasts@madona.lv. 

vietu – Ingai un Līgai 
Zviedrēm, kas ieradās 
ka Garā sieva ar savu 
mazo pavadoni kaķī-
ti. Veicināšanas balva 
arī SA „Lavanda”, kas 
savas maskas bija iz-
gatavojušas košas un 
mirdzošas. 

Liels prieks, ka arī 
šogad esam pama-
nīti novada mērogā 
un Madonas novada 
jauniešu gada balvai 
„Sudraba gailis” no 
mūsu pagasta ir izvir-
zītas veselas četras 
nominācijas. Tāds 
izvirzīto pretendentu 
skaits ir jau sava veida 
uzvara. Tas vien nozī-
mē, ka mēs, novada 
maliņā esošie, esam 

stipri, aktīvi un talantīgi. Lepojamies ar 
nominācijām: „Aktīvists 2021” – Jānis 
Šķēls,  „Izaugsme 2021” – Mārtiņš Šķēls,  
„Atbalsts jauniešiem 2021” – Dace Kal-
niņa un „Pasākums jauniešiem 2021” – 
„Ķikuta kauss”. Ar nepacietību gaidām 
rezultātus, ko uzzināsim 11. decembrī.

Dace Kalniņa
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MUMS RAKSTA

Vien nemanot šķiet paskrējis…
Ar šiem dziesmas vārdiem, kurus 

mūsu tautas namā dziedāja Ainārs Bum-
bieris, nedaudz atskatīšos uz pagājušo 
gadu. 

 2021. gads nesis lielus pārbaudīju-
mus visā pasaulē. Covid-19 vīruss nekur 
nav pazudis vai mazinājies, tas vēl turpina 
savu uzvaras gājienu. Nepietiek vien ar 
pirmo vīrusa uzbrukumu, nu tam piepul-
cējušies vēl sazin kādi paveidi. Skumji, ka 
ar šo „dižķibeli” tiek sašķelta sabiedrība. 
Paldies Dievam mūsu pagastā nav saasi-
nājušies konflikti starp vakcinētajiem un 
nevakcinētajiem, bet kopumā notieko-
šais ir visai liela problēma…

Neskatoties uz ierobežojumiem un 
mājsēdi, mēs turpinām dzīvot un pielāgo-
ties, strādāt un priecāties.

Kādā ģimenē piedzimst bērniņš, 
kādā piedzīvota laimīga mīlestība un rī-
kotas kāzas. Neiztikt arī bez skarbiem 
brīžiem, kad kāds aiziet. Dzīve bez tās 
garoziņas, kad mums ir skumjas un rai-
zes, nepastāv. 

Dzirdēts, ka mūsu pagasta ļaudis 
arī ceļo un iepazinuši tuvākas un tālākas 
Latvijas vietas, kāds aizbrauc arī tālāk par 
mūsu valsts robežām.

Šogad daudz ir sportots, te nu jāpa-
slavē mūsu pagasta jaunietis Jānis Šķēls. 
Pirmkārt, jau par „Ķikuta kausa” organi-
zēšanu un vadīšanu, kad visas vasaras 
garumā jaunieši spēlēja smilšu futbolu, 
basketbolu un florbolu. Sacensības nori-
sinājās arī nemaz tik labos laika apstākļos 
– bija karsts, reizēm ducināja pērkons. 
Jaunieši piedalījās no tuvākas un tālākas 
apkārtnes, cits citu aicinot kopā doties uz 
Degumniekiem, lai cīnītos par galveno 
balvu. Ķikuts ir mūsu pagasta simbols 
un „Ķikuta kauss” savā ziņā popularizēja 
mūsu pagastu.

Ļoti aktīvi darbojās MFC „13. km”. 
Tik daudz aktivitāšu, dažādi projekti un 
to īstenošana!  Dace Kalniņa, vislielākais 
nopelns tev! Tu proti uzrunāt, aicināt un 
ieinteresēt. Centriņā rosās ne tikai jaunie-
ši, bet arī citas paaudzes. Notikusi šūša-
na, vainagu darināšana, pastalu gatavo-
šana, nometne, kanisterapija, pārgājieni 
dabā, sapņu ķērāju darbnīca, velobrau-
cieni – noteikti te visus nemaz neesmu 
uzskaitījusi. Pat attālinātais darba režīms 
netraucēja darīt neticamas lietas. Piemē-
ram, baskāju skrējiens, tas bija kaut kas 
nebijis mūsu pusē.

Mūsu bibliotekāre Valentīna parādīju-
si sevi kā izdomas bagātu un radošu per-
sonību. Kādas gan idejas nav nākušas 
gaismā gada laikā. Man ļoti patīk dažā-
die fotokonkursi ar interesantām tēmām. 
Patīkami, ka pagasta ļaudis arī piedalās, 

izrādās - arī attālināti varam būt klātesoši 
aktivitātēs. Dzīvojam laikmetā, kad teh-
niskie līdzekļi saziņai ir ikdiena, un nav 
nekas svešs. Arī izstādes bibliotēkā bija 
ļoti interesantas! Tā tik turpināt!

Mani un arī citus iedzīvotājus priecē 
dekori, kas tiek veidoti un izvietoti pagas-
ta centrā par katra gadalaika tematiska-
jām norisēm. Nupat uz valsts svētkiem  
tapuši tik brīnišķīgi gaismas dekori. Pal-
dies Normundam par izdomu un darbu!

Mazliet žēl, ka mūsu Aigars nav pa-
gasta pārvaldnieks, bet neliegšos, ir arī 
lepnums, ka viņš novērtēts par savām ak-
tivitātēm un nu darbojas novada domē. 
Daudzie plusiņi vēlēšanās noteikti nebija 
sakritība, tas bija ilga un smaga darba 
rezultāts, ko atzīst ļoti daudzi iedzīvotāji. 
Ticu un ceru, ka viņš tāpat kaut mazliet 
dos pienesumu mūsu pagasta dzīvē ar 
padomu, kādu ideju vai uzmundrināju-
mu. 

Zemniekiem šis gads sagādāja gal-
vas sāpes. Nu nevar daba izpatikt visiem 
– tad karsts, tad slapjš. Noteikti klimata 
pārmaiņas arī liek par sevi manīt, cik tad 
ilgi cilvēks var visur  „bradāt” –  nesau-
dzēdams un nedomādams. Bet zemnieki 
ir sīksti  un čakli ļaudis, kas strādā, lai vai 
kādi laika apstākļi. Arī šogad raža klētīs 
ir sagūlusi, un nākamā gada ziemāji jau 
savu mājvietu atraduši apstrādātajā ze-
mītē. Ar to peļņu gan, kā nu kuram, cits 
cerēja uz lielākiem ienākumiem no ra-
žas. Bet daba nav nekāda tirgus sieva, ar 
kuru cenu nokaulēsi, tā nu tas ir. Bet bez 
savas maizītes zemnieki nepalika, lai arī 
karstums ražu pamatīgi papostīja. 

Priecē arī Ošupes pagasta kultūras 
dzīve, kura diemžēl šajā laikā nav tikusi 
saudzēta, jo tai likti aizliegumi viens pēc 
otra. Bet, neraugoties uz to, tāpat, cik vien 
varēja, tik pie mums pasākumi notika. Vai 
atceraties šā gada 8. martu? Lai gan laika 
apstākļi nelutināja, mums uzstājās grupa 
„Sokrata brīvdienas” ar skaistu koncertu 
pie skolas. Tas bija liels prieks, jo visi bi-
jām noilgojušies kaut pēc kripatiņas kul-
tūras. Pārsteigums bija arī deju kolektīva 
„Degumnieki” deja basām kājām sniegā. 

Lieldienās mūs apmeklēja zaķis 
Grozļipis, kas izklaidēja ar dažādām spē-
lēm. Vēl bija pagasta svētkiem veltītais 
Ata Auzāna koncerts, kad pirmo reizi uz 
to devāmies, ņemot līdzi Covid-19 sertifi-
kātu. Vēlāk Ilonas un Igora  koncerts zem 
ozola zariem. Ar patiesu cieņu un mīlestī-
bu jubilejā tika godināta mūsu rakstniece 
Kelīna Klāna. Rudenī paspējām arī ieklau-
sīties G. Rača balsī un dzejā. Pavisam 
nebijusi mums bija valsts gadadiena – ar 
spožiem dekoriem, ar svecēm, ar dūrai-

ņiem un audiouzvedumu. Tieši 18. no-
vembrī sveču liesmiņu gaismas ceļš no 
skolas līdz Gotlība skolai bija svinīgs un 
neaizmirstams.

Interesanta ir amatierteātra „Cits mo-
delis” darbība, apsveikt katru dalībnieku 
vārda un dzimšanas dienā, ievietojot da-
žādus foto no viņa spēlētajām izrādēm 
facebook profilā. Tā mums visiem liek 
atcerēties kādreiz redzētās foršās izrādes 
un asprātīgos aktierus. Arī citi amatier-
kolektīvi sevi ir rādījuši sociālos tīklos un 
likuši mums priecāties par savu kvalitatī-
vo sniegumu. Attālinātais darbs mums ir 
daudz atņēmis, bet arī devis izdomu un 
radošumu, kā savu auditoriju sasniegt 
netiekoties un kā darboties, lai turpinātu 
iesākto. 

8. oktobrī tika godināti 2020. gada 
nominanti pagasta pārvaldes apbalvo-
jumiem. Ja man kāds iepriekš teiktu, ka 
valsts gadadienā apsveicamos varēs 
godināt tikai nākamā gada oktobrī, goda 
vārds, neticētu. Bet, ņemot vērā šī brīža 
stāvokli, tas viss ir normāli,  paldies teikt 
vajag un pateicība nekad nevar nākt par 
vēlu. Šogad nominantu pieteikšana un 
izvērtēšana izpalika visā novadā, bet tas 
nozīmē, ka nākamgad būs vairāk, kam 
teikt paldies.

SA „Lavanda” tāpat kā citi pašdarb-
nieki šajā laikā ir gan skumušas par at-
šķīrtību, gan pielāgojušās situācijai un 
darbojušās. Lieldienās devāmies ap-
sveikt pagasta seniorus ar pūpola zari-
ņiem un mazu dāvaniņu. Pavasarī izvei-
dojām puķu dobi vecās Gotlība skoliņas 
pagalmā un nākamgad noteikti aicināsim 
arī citus pagasta iedzīvotājus padalīties 
ar puķu stādiem. Lāčplēša dienas vakarā 
aicinājām iedegt svecītes pie vecās, mī-
ļās skoliņas. Tapa arī nebijis pasākums ar 
masku darināšanu „Rudens, kas vēl klīst 
pa ciemu”.

Es lepojos ar savu pagastu un tā ļau-
dīm, ir jau arī pa kādam melnumiņam, kā 
teiktu Sprīdītis. Bet kur tad tādu nav? 

Viss atkarīgs no mums pašiem, kā-
dus mērķus uzstādīsim un ar kādu apņē-
mību uz tiem iesim. Kopumā esam pali-
kuši čaklāki, tīrīgāki, labsirdīgāki. Jo kāds 
tu būsi pret citiem, tādi arī citi būs pret 
tevi. Iesim ar smaidu, aprunāsimies un arī 
citi smaidīs mums pretī.

Ticēsim labajam! Būsim pozitīvi! 
Kopā mēs esam spēks!

Laimīgu, veselīgu Jauno gadu! 
Sniega baltuma patiesību, saules spo-
žuma, egles klusuma cerību! Līdz nā-
kamajam gadam!

Ināra Baltā

Kabata 
Degumnieku pamatskolas avīze 

      Oktobra 2.puse-decembris  /2021(37) 

Sveiks, lasītāj! 
Ir atkal laiks, kad sveces ienāk mājās- ar Adventi tā pirmā, otrā, trešā, ceturtā….                                                    

Esam sagaidījuši pirmo ziemas mēnesi, aizdedzinājuši pirmo Adventa sveci un uzcēluši 
pirmos sniegavīrus.                                                                                                                                                  

Drīz noslēgsies pirmais mācību pusgads un varēs doties ziemas brīvdienās.                                                                                                               
Novembrī nedaudz pamācījāmies attālināti. Pa to laiku, kad mācījāmies katrs no savām 
mājām, paspējām uzkrāt spēkus, lai atgrieztos skolā. Katru nedēļu cītīgi veicam veselības 
pārbaudes testus, lai gūtu iespēju mācīties klātienē. Novembris—latviešu svētku mēne-
sis—Mārtiņdiena, Lāčplēša diena un Latvijas dzimšanas diena. Šajā laikā sēdēts pie balti 
klāta galda par godu Mārtiņdienai,  caur interaktīvajiem ekrāniem izdzīvotas koncertlek-
cijas  “Mūsu stāsts par Rīgu" un ‘’Lāčplēša diena’’ ( vairāk lasiet šajā avīzes numurā). 
Katra klase atbildīgi un sirsnīgi sagatavoja apsveikumu Latvijas valsts 103. dzimšanas 
dienā, dekorējām telpas, mācījāmies dziesmas un dzejoļus, sacerējām savu dzeju,  pildī-
jām viktorīnas un piedalījāmies konkursos par Latviju. Neizpalika  ikgadējā pirmklasnie-
ku pieņemšana pie skolas vadības.  

Novadā risinās mācību olimpiādes, kurās dalību ņem arī mūsu skolas jaunieši. Vizu-
ālās mākslas pulciņa audzēkne Anna Broka (sk. Una Salmane) saņēmusi pateicību par 
piedalīšanos  izstādē ‘’Uzziedi Latvijai’’ . 

Pašlaik, katra klase atsevišķi sparīgi gatavo apsveikumus un priekšnesumus Baltajam 
rītam un klusām gatavojamies arī ziemas saulgriežu klases pasākumiem. Skola jau tiek ietērpta ziemas rotās un ‘’Dabas māte’’ ir parūpējusies, lai 
arī no ārienes viss ir balts un tīrs.  

Protams, neiztiekam bez pārbaudes darbiem un dažām mazām nerātnībām.                                                                                                
 Novēlu jums, lasītāji, saglabāt mieru, domāt pozitīvas domas un ķert šos burvīgos ziemas priekus! Lai jums saticīgs un mierpilns svētku gaidī-

šanas laiks!                                                                                                        
 Redaktore Sintija Šķēle      

Pirmklasnieki pēc pieņemšanas pie skolas vadības 

Ziemassvētku laikā kat�am ir lieliska iespēja izdarīt kaut ko labu. 

Tas ir gada t�mšākais laiks aiz loga, kad redzam vismazāk saules 

gaismas. Šai laikā, jo īpaši, kat�am labam, gaišam vārdam, ko veltām 

ot�am, ir gluži cita, lielāka vēr�ība nekā saulainajās dienās. Gaismai 

ir īpašība atstaroties no tā, pret ko to virza. Arī gaišie vārdi un 

domas atstarojas.  Cik dosim, tik g�sim!   

 

Lai šie Ziemassvētki atkal no jauna māca mūs sapņot!  

Lai miera klusais spēks mūsos pieaug un palīdz sapņus 

 piepildīt!  

Gaisma, kas nāk no svecēm un mirdzošām bēr�u acīm, dod saredzēt 

to, kas parasti paliek apslēpts –  

pārsteig�mu, brīnumu, prieku un sapni!  

Klusus un svētīg�s Ziemassvētkus,  

veiksmīg� un radošu  

Jauno gadu ! 

 

Deg�mnieku pamatskolas  direktore Daiga Rubene 

 

Programma "Latvijas skolas soma" 
Kultūrizglītības programma "Latvijas skolas soma" ir 
lielākā valsts simtgades dāvana vairāk nekā 200 000 

Latvijas bērniem un jauniešiem. Tās mērķis ir, sākot ar 2018. gada 
septembri, nodrošināt katram mūsu valsts skolēnam iespēju vismaz 
vienu reizi mācību semestra laikā klātienē iepazīt Latvijas mākslu un 
kultūru (mūzikā, teātrī, dejā, cirkā, vizuālajā mākslā, kino, arhitektūrā, 
dizainā, materiālajā un nemateriālajā kultūras mantojumā, literatūrā 
un grāmatniecībā), tai skaitā izzināt Latvijas valstiskuma attīstības un 
saglabāšanas liecības, Latvijas kultūrainavu, kultūras vērtības un laik-
metīgās izpausmes, vēsturisko mantojumu un radošās industrijas, un 
kas saistītas ar mācību un audzināšanas darba saturu.  

"Latvijas skolas soma" veidota kā kompleksa, starpdisciplināra 
programma, kas apvieno resursus, lai stiprinātu jaunās paaudzes naci-
onālo identitāti, pilsoniskuma, valstiskās piederības apziņu, attīstītu 
kultūras izpratnes un izpausmes kompetenci, paaugstinātu izglītības 
kvalitāti, kā arī mazinātu sociālo nevienlīdzību.  

Lai arī šis laiks liedz iespēju klātienē apmeklēt jebkādu kultūras 
pasākumu, mūsu skolā ir nodrošināta iespēja kultūrizglītību apgūt ar 
interaktīvo tehnoloģiju palīdzību. Oktobra sākumā skatījāmies un iz-
dzīvojām koncertlekciju "Mūsu stāsts par Rīgu” , bet novembra sāku-
mā bijām virtuāli klātesoši  koncertnodarbībā ‘’Lāčplēša diena’’. Abas 
lekcijas mums sagatavoja un sniedza dziedātāja Rūta Dūduma un 
komponists Jānis Ķirsis.  

Vai zini, par ko mums stāstīja? Par latviešu komponistiem, kas 
dzīvojuši Rīgā, par galvaspilsētas kultūras ēkām, par Vispārējie latvie-
šu Dziesmu un Deju svētku norisi, par Rīgu kā  Eiropas kultūras gal-
vaspilsētu, par Lielo Kristapu, par Lāčplēša kara ordeni, tā piešķirša-
nas kritērijiem un personām, kam tas piešķirts, par latviešu karavī-
riem, kas piedalījās Pirmā pasaules kara, Latvijas brīvības cīņu un 
Krievijas pilsoņu kara kaujās, par dziesmām, kuras vēsta par Latviju 
un patriotismu un citiem ne mazāk svarīgiem faktiem. Caur dzies-
mām, video un audioierakstiem izzinājām mūsu Latviju, tajā dzīvojo-
šā personības un dažādos notikumus. 

Koncertlekcijas mūsu skolā noorganizē un piedāvā programmas  
‘’Skolas soma’’ koordinatore, skolotāja Edīte Zaube.  

Informāciju apkopoja Sintija Šķēle 
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2.lapa Sauleszaķēni darbos un nedarbos! 
Šie trīs mācību mēneši paskrējuši vēja spārniem. Sauleszaķēni baudīja rudeni ar 
visām tā gadskārtu ieražām. Septembrī pie mums viesojās bērnu draugi no valsts 
policijas – runcis Rūdis un bebrs Bruno, kuri vēlreiz atgādināja par drošības notei-
kumu ievērošanu. Miķeļos aktīvi vācām ražu sportiskos uzdevumos un taisījām dār-
zeņu salātus. Oktobra beigās Saulesazaķēnos ciemojās labā raganiņa ar kuru kopā 
izdevās atrast Helovīna dārgumus. Mārtiņos ģērbāmies maskās un iepazinām latvie-
šu tautas rotaļas un dejas. Iemēģinājām roku maiznieka arodā - cepām paši savu 
maizīti, kas sanāca neticami garda!  
Piedalījāmies Ošupes pagasta akcijā  “Izrakstīju raibus cimdus”, kuras ietvaros, 
veidojām diviem cimdiņiem rakstus. Latvijas valsts dzimšanas dienu aizvadījām 
dziesmās, dejās un patriotiskos dzejoļos. Kā jau īstā dzimšanas dienā, neiztika bez 

kūkas un salūta. 
Pašlaik Sauleszaķēniem ir sācies Ziemassvētku 
gaidīšanas drudzis. Esam sākuši laika atskaiti, 
līdz šiem, tik gaidītajiem svētkiem. Katru dienu 
veicam vienu uzdevumu, ko rūķis mums ir ielicis 
adventes kalendārā. Neviltotu prieku mums sa-
gādā ziema ar saviem bagātīgajiem sniega krā-
jumiem.  
 Visskaistākais ir tas, kas nepārmainās. 
 Šis brīnums tūkstošgadīgais, 
 Šīs atbalsis no kāda zvana, 
 Šo seno dziesmu dzidrā skanēšana, 
 Šis siltuma un smaržu pilnais gaiss...  
    /V.Mora/ 
 Lai, sagaidot Jauno gadu, ir pārliecība 
par to, kas patiesi svarīgs un ko vēlamies sa-
sniegt! Būsim atvērti jaunām atklāsmēm, gatavi mācīties, priecāties par saviem un citu sasniegu-
miem! 
      Gaišus un priecīgus Ziemassvētkus!  
 Cildeniem mērķiem, veiksmīgiem darbiem un pozitīviem notikumiem piepildītu Jauno 
2022.gadu! 

Audzinātājas Rita un Gunita 

‘’Kabata’’ 

Prieks darīt to, kas pašam patīk 
Degumnieku pamatskolā atgriezies skolas absolvents Ričards Strods,  

bet nu jau pedagoga statusā. Aicinām viņu iepazīstināt ar sevi.  
 
Kas Jūs pamudināja kļūt par skolotāju? 
Mani pamudināja kļūt par  sporta skolotāju tas, ka man pašam patīk nodarboties ar fizis-
kām aktivitātēm un bērniem rādīt piemēru. 
Kā Jūs esat iejutusies šajā skolā? 
Esmu iejuties ļoti labi, jo ir patīkami atgriezties skolā, kurā pats esmu reiz mācījies.  
Kur Jūs strādājāt iepriekš? 
Neesmu iepriekš strādājis, bet esmu gājis praksē Andreja Eglīša Ļaudonas vidusskolā. 
Cik gadus Jūs strādājat par skolotāju? 
Šis ir mans pirmais gads sporta skolotāja amatā 
Ar kāda vecuma bērniem Jums vieglāk strādāt? 
Ar visiem vecuma skolēniem ir viegli strādāt. 
Kādi ir mūsu skolas bērni un vai jums ir viegli mācīt sportu? 
Manuprāt, mūsu skolas bērni ir ļoti zinātkāri, aktīvi un radoši. Mācīt sportu man nesagādā 
nekādas grūtības, jo bērni ir saprotoši. 
Kādas valodas Jūs mākat un vai valodas bija grūti iemācīties? 
Zinu angļu valodu un krievu, iemācīties šīs valodas man daļēji sagādāja grūtības. 
Ko Jūs labprāt darāt brīvajā laikā? 
Spēlēju volejbolu un futbolu, satiekos ar draugiem un ik pa reizei ziemas periodā aizbraucu uz kalnu paslēpot.  
Kura ir Jūsu sapņu zeme? 
Mana sapņu zeme ir Itālija, jo aizgājušajā vasarā biju tur aizceļojis un tā man ļoti iepatikās. Klimats un daba šajā valstī ir neaprak-
stāms. 
Kādas ir skolotāja darba priekšrocības, prieki un ieguvumi? 
Strādājot par skolotāju ir iespējas satikt jaunus cilvēkus. Ieguvums noteikti ir pieredze strādājot ar bērniem. Prieks darīt to, kas pa-
šam patīk. 
Kuri mācību priekšmeti Jums skolā padevās un kuri nepadevās? 
Padevās sports, vizuālā māksla, nepadevās matemātika. 
Ko Jūs gribētu paņemt no sava laika skolas uz mūsdienu skolu?  
Gribētu, lai bērni sarunājas vairāk savā starpā, kā tas bija agrāk, nevis pavada laiku viedierīcēs.  
Kas Jūs kaitina, apbēdina vai nepatīk mūsdienu skolēnos? 
Apbēdina jau iepriekš minētais pārlieku lielais laiks, kas tiek pavadīts telefonos. 
Kāds ir labs skolotājs? 
Labs skolotājs ir tas, kurš mīl savu darbu un pie kura bērni nāk ar smaidu sejā. 

Interviju sagatavoja Elfa Bormane 

INTERVIJA

Šķēršļi mani nebaida
Šogad zemessardze svin 30 gadu 

pastāvēšanas jubileju. Daudz vai maz? 
Laikam jau diezgan daudz. Zemessar-
dze bija pirmā paramilitārā struktūra, 
kas gādāja par drošību un kārtību Latvi-
jas reģionos pēc neatkarības atgūšanas 
deviņdesmito gadu sākumā. Visus šos 
gadus ZS bijusi līdzvērtīgs partneris un 
sabiedrotais Nacionālajiem bruņotajiem 
spēkiem (NBS), un kopš 2010. gada 1. 
septembra ir NBS sastāvdaļa. Zemessar-
dze sniedz iespēju dot savu ieguldījumu 
valsts drošībā ikvienam Latvijas pilsonim. 
Pēdējo mēnešu laikā, ņemot vērā satrau-
cošos notikumus Ukrainā un Krievijas ār-
politikas dīvainās izpausmes, interese par 
iestāšanos ZS ir ievērojami pieaugusi. 

Arī mūsu pagastā ir vīri, kas savu 
brīvo laiku pavada zemessardzes apmā-
cībās un treniņos, tā stiprinot ne tikai Lat-
viju, bet arī paši sevi.

Uz sarunu aicināju Raiti Ivanovu, 
varbūt kādu šī saruna iedvesmos būt vie-
nam no viņiem – zemessargiem.

Iepazīstini ar sevi.
Piedzimis un audzis esmu tepat, De-

gumniekos. Mācījos mūsu Degumnieku 
pamatskolā, kur ieguvu pamatizglītību. 
Pēc tam pārcēlos dzīvot pie vecmammas 
uz Alūksnes rajonu, Kalncempju pagas-
tu, kurš, starp citu, ir mazākais pagasts 
Latvijā. Mēs tajā laikā pagastā bijām tikai 
kādi 20 jaunieši, pārējie bija vecāka ga-
dagājuma iedzīvotāji. Taču uz šodienu tur 
vairs dzīvo tikai daži desmiti iedzīvotāju, 
kā jau visur proporcionāli samazinās ie-
dzīvotāju skaits.

Pēc pamatskolas iestājos Apes arod-
vidusskolā, mācījos trīs gadus un ieguvu 
būvgaldnieka, namdara profesiju.

No 2004. līdz 2005. gadam dienēju 
obligātajā dienestā. Pirmos trīs mēnešus 
Alūksnē, pārējo laiku Liepājā. Interesanti, 
ka iesauca mani 4. jūlijā un arī mājās tiku 
tieši 4. jūlijā. 

Pēc armijas satiku meiteni un pārcē-
los uz dzīvi Stalīdzānos, piedzima dēls. 
Strādāju gan Lazdonas pienotavā, gan 
Barkavas komunālajā uzņēmumā. 

Dzīvē kā jau dzīvē, viss notiek, kā 
tam jānotiek, ar dēla māti ceļi šķīrās un 
manā dzīvē ienāca cita meitene, ar kuru 
apprecējos un kopā nodzīvojām septiņus 
gadus. Piedzima mans otrais dēls, pieņē-
mu arī sievas meitiņai, kuru tāpat uzskatu 
par savējo, tā kā kopā man ir trīs bērni. 
Dzīvoju tajā laikā Madonā, strādāju Bēr-
zaunē. Tad dzīves ceļš mani atveda atpa-
kaļ uz Degumniekiem un tagad šeit gan 
strādāju, gan dzīvoju.

Kad un kā kļuvi par zemessargu? 
Tas ir mans aicinājums. Es savu dzīvi 

gribu veltīt militārajai karjerai. Tajā laikā 
mana otrā pusīte iebilda par dienestu 
zemessardzē, bet tagad jau trīs gadus 
esmu zemessargs. Man bija paziņas, 
kas jau dienēja un, pateicoties viņu pa-
domiem un iedrošinājumiem, es esmu 
dienestā.

Kādi ir tavi pienākumi? 
Grūti tā izstāstīt. Sākums bija ar jaun-

sargiem, viņiem bija jāpilda dažādi uzde-
vumi un stafetes, un mēs, zemessargi, to 
visu organizējām, uzraudzījām. Ir vadīti 
pasākumi ar bērnudārza audzēkņiem, 
skolēniem tepat „Liepsalās”. Mums ir jā-
apmeklē arī kursi un apmācības.

Esmu ložmetējnieks (ložmetējnieks 
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ir viens no apakšvienības balstiem un 
acīm, kas nepieciešamības gadījumā 
sniedz uguns atbalstu pārējiem vienības 
karavīriem, lai tie varētu nedaudz brīvāk 
pārvietoties uz attiecīgajām pozīcijām un 
palīdzēt ložmetējniekam, kamēr koman-
dieris izstrādā turpmāko rīcības plānu. 
(Sargs.lv- redaktore) un vieglais kaujas 
inženieris  Zemessardzes 2. Vidzemes 
brigādē.

  Mācības notikušas daudzviet Latvi-
jā, tostarp, Gulbenē, Valmierā. Bija apmā-
cības „Bastions-21” Daugavpilī (militāro 
mācību laikā Sauszemes spēku Mehani-
zētās kājnieku brigādes un Militārās poli-
cijas inženieri, kā arī Zemessardzes bri-
gāžu inženieru rotas apgūst un nostiprina 
militārās inženierijas prasmes, tostarp, 
inženieršķēršļu uzstādīšanu, konstrukciju 
izveidi un uzstādīšanu, spridzināšanu, kā 
arī citas militārās spējas.  Mācību mērķis 
ir veicināt Nacionālo bruņoto spēku pro-
fesionālo vienību un Zemessardzes inže-
nieru pieredzes apmaiņu, trenēt savstar-
pējo sadarbību un spēju sniegt atbalstu 
krīzes situācijās.(Sargs.lv – redaktore)). 
Šīs bija ļoti nopietnas apmācības, kas 
notiek katru gadu.

Zemessargs ir profesija ar lielu atbil-
dības nastu, gatavību jebkurā brīdī būt 
noderīgam savai valstij. Tāds cenšos arī 
būt.

Tavas domas par Latviju? 
Es mīlu savu zemi! Esmu pabijis 

kādu laiku arī prom – Zviedrijā, kur kopu 
meža jaunaudzes. Teikšu godīgi, nekur 
nav tik labi, kā mājās. Mums ir tik skaista 
daba! Meži, ūdeņi, pļavas un lauki! Ir čet-
ri gadalaiki un dzīvojam salīdzinoši labi, 
nav mums pārapdzīvotība kā Ķīnā. Mums 
arī ir salīdzinoši tīra vide un gaiss varam 
elpot gaisu, ne smogu. 

Politika gan man ir sveša joma. 

Skaidrs, ka pašlaik ir smags periods, 
bet zinu, ka arī šis grūtums pāries. Viss 
uz šis zemes ir mainīgs, nekas nestāv uz 
vietas. 

Kas tevi iepriecina, kas, gluži pre-
tēji, nepatīk?

Man tādas lietas ir vairākas. Sākšu 
ar to, kas man patīk un iepriecina. Ja ko 
patiešām vēlos, tad to cenšos panākt par 
jebkādu cenu. Galvenais iet uz priekšu 
un neapstāties. Kopumā es dzīvi pieņe-
mu tādu kāda tā ir, necenšos satraukties 
par lietām, ko tāpat nespēju mainīt.

Mani ļoti priecē bērni. Manas dzīves-
biedres Dainas mazbērni. Tik ļoti aizrauj 
tas, ka ar viņiem kopā var patrakot, cen-
sties ar kaut ko viņus aizraut, kopā pa-
skriet. Tas ir tik aizraujoši!

Kas man nepatīk, nemaz tā nevaru 
pateikt. Varbūt vēlētos, lai cilvēki būtu 
aktīvāki uz pasākumu apmeklēšanu. Lai 
gan tagad pasākumi ierobežoti, bet to-
mēr daži cilvēki ir itkā sevī ierāvušies. Lai 
gan arī es dažreiz esmu kūtrs apmeklē-
tājs (smejas)…

Tavi vaļasprieki?
Man ļoti patīk makšķerēšana neatka-

rīgi no gadalaika vai laika apstākļiem. 
Dejoju tautiskās dejas, kaut pamat-

skolā man tās nepatika, un es no deju 
pulciņa bēgu, bet, kad mācījos Apē, sāku 
dejot. Ne jau tāpēc, ka dejas pēkšņi iepa-
tikās, bet tāpēc, ka skaistas meitenes tur 
dejoja. Tur un Rencēnos nodejoju divus 
gadus.

Patīk balles dejas, bet izpildījums at-
karīgs no deju partneres, ja var saplūst kā 
viens, tad ir tik viegli un labi dejot, ka tā 
griezties varētu mūžīgi. Bet nu nekā, jā-
dzīvo no patīkamām atmiņām, jo Covid-
19 laiks uzlicis savus zīmogus.

  Esmu dabas bērns. Katru gadu 
vasarā  kopā ar Dainu braucam ar lai-

vu. Piemēram, pagājušo gadu laivojām 
pa Kujas upi divatā, šajā upē bija daudz 
šķēršļu. Nobraucām vien deviņus kilo-
metrus ar nakšņošanu, jo pārvaramo 
grūtību bija daudz. Nakšņojām laivā zem 
klajas debess, tas bija tik romantiski. Tur, 
kur pagājušo gadu savu laivojumu bei-
dzām, šogad sākām. Nobraucām nu jau 
divpadsmit kilometrus, būtu braukuši vēl 
tālāk, bet nebija šķēršļu un mierīgs brau-
ciens kļuva garlaicīgs. Vienu reizi gadā es 
braucu kopā ar bērniem. Es gribu viņiem 
iemācīt mīlēt un saudzēt vidi, kurā dzīvo-
jam. Pagājušo gadu ar meitu un krustdēlu  
30 C0  aukstumā cepām desiņas pie Lu-
bāna ezera. Kuriozi, ka šādā laikā, cepot 
līdzpaņemtos gardumus, desas viens ga-
liņš bija jau tuvu tam, lai pārogļotos, bet 
otrs – sasalis. Ekstrēmie piedzīvojumi!

Varētu jau stāstīt vēl un vēl, bet šoreiz 
pietiks.

Ko novēli pagasta ļaudīm Jaunajā 
gadā? 

Mūsu pagastā ir atraktīvi jaunieši, ļoti 
daudz un bieži sporto. Tā turpināt! Lai citi 
pagasti ņem no mums piemēru un turas 
līdzi! Protams, vēlu visiem veselību, sa-
pratni vienam pret otru!

Ko novēli sev un savai ģimenei? 
Lai piepildās mani iecerētie sapņi! 

Viens no tiem – pārgulēt lielā aukstumā 
Lubāna ezerā uz ledus un izbaudīt ledus 
laikmetu.

Mums ģimenē vēlu labestību, prieku, 
lai katra diena kā pūciņa lidotu pretī nā-
košai dienai! 

Paldies Raitim par interesanto stās-
tījumu! Lai izdodas piepildīt  sapņus, esi 
īstens sargs un zemes dēls!

Ināra Baltā
Foto no personīgā arhīva

Ir tāda rotaļa: „Gribam zināt, gribam 
zināt, ko dar` mūsu vectētiņš (vecmāmi-
ņa, māmiņa, tētiņš, brālītis un māsiņa)? 
Šoreiz „Klānu Vēstis” grib zināt, ko dara 
šīs avīzes nosaukuma krustmāte Anita 
Pauliņa.

Vai pensionāram ir garlaicīgi? 
Noteikti nē! Vislabākais ir tas, ka par 

savu laiku esi kungs un pavēlnieks – kad 
gribi, ko gribi, to arī dari. Diena paiet ne-
manot ar dažādām nodarbēm: seriāli, 
krustvārdu mīklas, sīki mājas darbiņi, 
mazbērni... Ar interesi skatos vēsturis-
kas un dažāda satura dokumentālas fil-
mas, diskusiju raidījumus.

Kā pavadīji mājsēdi, izpalika taču 
teātra apmeklējumi?

Ir jādarbojas un jākustas!
Aktīvā organizatore Skaidrīte atrada 

„spraudziņas” un braucieni turpinājās. 
Tikko bijām uz emocionāli iespaidīgu 
Liepājas teātra izrādi „Ragana” Gorā par 
sarežģīto mīlas trīsstūri. Pirku arī baleta, 
operas un teātra izrādes TV tiešsaistē. 
Pašreiz ir lieliska iespēja izmantot „Te-
ātris zip” piedāvātās desmit izrādes no 
dažādiem teātriem.

11. decembrī atkal gaida interesanta 
tikšanās ar teātri – braucam uz Daugav-
pili lūkoties M. Zīles izrādi „Pa lāča pē-
dām”. Pēc „Sūnu ciema zēni” motīviem, 
bet mūsdienīgā skatījumā.

Kādus pasākumus vēl apmeklē? 
Nav jau nekur tālu jābrauc, tepat 

tiek organizētas dažādas tikšanās un 

izklaides. Piemēram MFC „13. km” sa-
darbībā ar SA „Lavanda” organizētais 
pasakainais un pirmreizējais notikums 
bija svecīšu iedegšana pie vecās Got-
lība skolas. Turpināsim šo tradīciju, lai 
arī Degumniekos ir sava „11. novembra 
krastmala”!

Atbalstīju mazbērnus cimdiņa krāso-
šanā, akcijā, ko organizēja tautas nams, 
nopelnījām končas!

Mazmeitas atbalstīju arī masku gā-
jienā „Rudens, kas vēl klīst pa ciemu” un 
ieguvām tiešām vērtīgas balvas!

Varu droši teikt, dažreiz diena ir par 
īsu!

Lasīšanai arī atliek laiks? 
Abonēju žurnālu „Ieva”, „Ievas stās-

 
Šajā mācību gadā mūsu skolā savas pedagoga darba gaitas uzsākusi jauna skolotāja Marta Ikauniece. 

Vēlamies ar viņu iezīties, tādēļ aicinājām uz interviju! 
Kas Jūs pamudināja kļūt par skolotāju? 
Atceros laiku, kad bērnudārzā audzinātājas mums uzdeva jautājumu - kas Tu vēlies būt, kad izaugsi liels? 

Es vienmēr rakstīju, ka būšu skolotāja, taču, gadiem ejot, domas mainījās un aizgāju studēt žurnālistiku. 
Pagājušajā gadā mana bijusī skolotāja Janīna Liepiņa man piedāvāja darbu Barkavas pamatskolā, vēstures un 
sociālo zinību skolotāja amatā. Tā kā man vēl bija pēdējais studiju kurss Vidzemes Augstskolā, gadu nogai-
dīju un iestājos Latvijas Universitātē, Pedagoģijas, psiholoģijas un mākslas fakultātē. Sakarā ar studijām 
pilna laika klātienē, darbs Barkavas pamatskolā izpalika, taču esmu priecīga, ka strādāju šeit - Degumnieku 
pamatskolā. 
 
Kā Jūs esat iejutusies šajā skolā? 
Man pašai liekas, ka esmu iejutusies diez gan labi. Protams, pirms stundām ir neliels uztraukums par to, vai 

viss izdosies kā plānots un vai skolēni sapratīs ko no viņiem sagaidu. Vienmēr esmu uzskatījusi, ka skolotājs 
klases priekšā uzstājas un iejūtas nedaudz aktiera lomā. Neatkarīgi no personīgajām sajūtām, ir jārada neit-
rāls priekšstats par atsevišķiem tematiem, jābūt pozitīvam un atvērtam pret ikvienu. Dažreiz pārņem baiļu 
sajūta, ka kaut ko neapspēšu laikā, taču esmu vienmēr bijusi optimiste un dzīvoju ar domu, ka viss, kas no-
tiek, notiek uz labu. 
 
Kur Jūs strādājāt iepriekš? 
Ticiet vai nē, bet šī ir mana pirmā oficiālā darba vieta. Mana ģimene ir zemkopji, tāpēc visu mūžu esmu 

palīdzējusi ar dažādiem saimniecības darbiem. Visiem vienmēr ir brīnums, taču māku braukt gan ar traktoru, 
gan ar kombainu. Bieži vien esmu līdusi iekšā salmu smalcinātājā, lai izvilktu asmeņos iespriedušos salmus, 
esmu sēdējusi graudu piekabē un līdzinājusi tos, lai var vairāk iebērt iekšā, lauku mājā pļauju zāli un daru 
vēl visādus interesantus darbus.  
 
Cik gadus Jūs strādājat par skolotāju? 
Ja skatāmies no matemātiskā viedokļa tā precīzi, tad 0,25 gadus, jeb 3 mēnešus.  
 
Ar kāda vecuma bērniem Jums vieglāk strādāt? 
Nezinu vai varēšu tā salīdzināt, jo šobrīd strādāju ar 7. un 8. klases skolēniem. Pašai šķiet, ka man vieglāk būtu strādāt ar vecākiem bērniem, no 7. līdz 12. 

klasei. Laiks rādīs, varbūt kādreiz strādāšu kādā vidusskolā un būs jāstrādā ar vidusskolēniem, nevis pamatskolēniem.  
 
Kādi ir mūsu skolas bērni un vai jums ir viegli mācīt latviešu valodu un literatūru? 
Šobrīd varu izteikties tikai par 7. un 8. klasi, jo ar viņiem sanāk tikties. Bērni kā bērni, katra diena man ir interesanta un jaunumu pilna. 7. klasē ir tikai trīs 

skolēni, bet arī ar viņiem sanāk diskutēt par dažādiem vēstures faktiem, sasaistot tos ar mūsdienām. 8. klase ir īsta brīnumlāde, šķiet, ka katru dienu uzzinu kaut 
ko jaunu. Abas klases nav iespējams salīdzināt, jo abām piemīt kaut kas īpašs. Man šobrīd vēsturi mācīt skolēniem ir interesanti, it īpaši 7. klasei, jo man Latvi-
jas Universitātē paralēli iet arī kurss par to pašu tēmu, kāda ir 7. klasei. Diez gan daudz faktu un interesantu lietu paņemu arī no universitātē uzzinātā. Vispār ir 
interesantas sajūtas mācīt citus un reizē arī mācīties pašam. 
 
Kādas valodas Jūs mākat un vai valodas bija grūti iemācīties? 
Protams, māku savu dzimto valodu - latviešu. Māku arī angļu valodu, pēdējo gadu laikā tā man ir ļoti labi attīstījusies. Ar krievu valodu vienmēr ir bijušas 

grūtības. Ģimnāzijas laikā 3 gadus mācījos arī franču valodu. Ar valodām problēmas man vairāk bija pamatskolā. Pat angļu valodā pelnīju divniekus. Tad vienā 
brīdī es sāku saprast, ka zināt citas valodas, tā ir liela bagātība, tāpēc pati sāku skatīties video un filmas angļu valodā, kas man gadu no gada pastiprināja angļu 
valodas zināšanas. 
 
Ko Jūs labprāt darāt brīvajā laikā? 
Esmu muzikāla persona. Pašmācības ceļā iemācījos spēlēt ģitāru, nedaudz māku spēlēt arī klavieres. Arī dziedāšana jau no pamatskolas laikiem ir bijusi īpaši 

tuva nodarbe. Šobrīd katru svētdienu dziedu Barkavas Sv. Staņislava Romas katoļu baznīcas draudzes korī. Pāris gadus atpakaļ sacerēju arī pāris dziesmas. 
Dažreiz, kad uznāk iedvesma, saceru arī kādu dzejoli. Dodos garās pastaigās, bet kad laika apstākļi nav tie patīkamākie, dažreiz uzspēlēju kādu datorspēli.  
 
Kura ir Jūsu sapņu zeme? 
Kādreiz mana sapņu zeme viennozīmīgi bija Parīze Francijā. Biju iemīlējusies Eifeļa tornī un no sirds vēlējos uz turieni aizbraukt. Savas dzīves laikā neesmu 

nekur tālu ceļojusi, vistālākā vieta, kur pabūts, šķiet, ir Stokholma. Esmu daudz ceļojusi arī pa Latviju. 4 gadus, kad mācījos Vidzemes Augstskolā, biju cieši 
saistīta ar Valmieru. Šo 4 gadu laikā sapratu, ka mana sapņu zeme tomēr ir Barkava. Visu laiku mani kaut kas vilktin velk uz mājām, uz Barkavu. Pat ģimnāzi-
jas laikā katru dienu braucu uz mājām. Šķiet, ka šeit es jūtos vislabāk, jūtos pieņemta, tepat ir mana ģimene, arī mani draugi šad tad atbrauc. Laikam ainavas un 
ielas ir kļuvušas tik mīļas un pierastas, ka no tām ir grūti šķirties. 
 
Kādas ir skolotāja darba priekšrocības, prieki un ie-guvumi? 
Vislielākā priekšrocība ir tā, ka katru dienu var kaut ko jaunu uzzināt un mācīties līdzi ar skolēniem. Skolotāja darbs nav t ikai atnākt no rīta uz skolu, novadīt 

stundas un aizbraukt mājās. Aiz tā slēpjas gatavošanās stundām, materiālu meklēšana, informācijas izvērtēšana, arī darbu labošana. Protams, gadās arī melnās 
dienas, taču dzīves kritieni mūs dara stiprākus. Vēl kāds sīkumiņš, kas daudzām skolotājām noteikti patīk ir brīvdienas vasarā.  
 
Kuri mācību priekšmeti Jums skolā padevās un kuri nepadevās? 
Man skolā ļoti labi padevās literatūra, vēsture un mūzika. Man ļoti patika rakstīt garus un izvērstus domrakstus par dažādām tēmām. Ja citiem bērniem skolotā-

ja lika domrakstus papildināt, tad man tos lika saīsināt. Vēsturē vienmēr bija interesanti mācīties tieši par Latvijas vēsturi 20. gadsimtā. Bieži vien ar tēti pārru-
nājam dažādus notikumus un vēstures faktus. Vissliktāk man padevās ķīmija. Ģimnāzijas laikā pat divas reizes biju nesekmīga. Ak kādas asaras toreiz bira. 
Saņēmos un tomēr skolu pabeidzu ar 6. Toreiz sapratu, ka nekas nav neiespējams, ja ir gribasspēks. 
 
Ko Jūs gribētu paņemt no sava laika skolas uz mūsdienu skolu? 
Vienmēr var filozofēt par to, ka agrākie laiki bija labāki, zāle bija zaļāka un debesis bija zilākas. Šķiet, ka viena lieta, kas manā skolas laikā bija stingra un 

noteikta bija cieņa pret skolotāju un skolotāja darbu. Šeit nerunāju par Degumnieku pamatskolu, bet par skolu sistēmu vispārīgi visā Latvijā. Bieži vien esmu 
novērojusi šo bēdīgo fenomenu, ka skolotājs klases priekšā vairs nav autoritāte, bet gan kā vienkāršs cilvēks, kas vēlas bērnu galvās ielikt kaut ko, kas viņam 
liekas svarīgs. Bēdīgi apzināties, ka bērnu starpā un saskarsmē ar skolotāju kaut kur nozūd savstarpējā cieņa un labas komunikācijas prasmes.  
 
Kas Jūs kaitina, apbēdina vai nepatīk mūsdienu skolēnos? 
Manuprāt, Degumnieku pamatskolas skolēni ir paši labākie. Bieži vien koridoros dzirdu arī no pašiem mazākajiem - labdien, skolotāj! Dažreiz pašai aizmir-

stās, ka esmu skolotāja, līdz jau šos vārdus izdzirdu. Patīkami ir tas, ka bērni jau no mazām dienām ir pieradināti sveicināt skolotājus vai pieaugušos. Ja runā-
jam par skolēniem vispārīgi,  jau iepriekšējā atbildē runāju, ka kopumā, mani visvairāk apbēdina šis cieņas un cilvēcības trūkums, kas ir citās skolās. Nezinu, 
kas šajā problēmā ir pie vainas. Manuprāt, no elementāra vārda - labdien, jau var sākt runāt par cilvēcību un sirsnību. 
 
Kāds ir labs skolotājs? 
Es vienmēr esmu domājusi par šo jautājumu. Ir tik daudz īpašību un darbību, kas būtu jāveic labam skolotājam, taču ne visu vienmēr var paveikt un īstenot. 

Manuprāt, skolotājam ir jābūt ar lielu atbildību pret darbu, cieņu pret skolēniem un arī cilvēcību. Atceros no saviem skolas laikiem, kad baidījos un drebēju no 
bargajiem un dusmīgajiem skolotājiem, un sev nosolījos, ka es nekad tāda nebūšu. Uznāk reizes, kad visas vīles vai plīst pušu , bet ir jāmāk sevi savākt, pa-
visam nesen es biju šo pašu skolēnu vietā un baidījos no dusmīgiem skolotājiem. Skolotājam ir jābūt patiesam pret sevi un skolēniem, nedrīkst uzgāzt citiem 
un sev lielu apjomu ar darbu, ko nekādīgi nevar izdarīt. Tomēr, ne par velti ir teiciens - kas par daudz, tas par skādi. 

 
Interviju sagatavoja Elfa Bormane 

‘’Kabata’’ 
Nedaudz aktiera lomā 3.lapa 
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ti”, „Ievas Dārzs”, „Privātā Dzīve”. Va-
sarā bija neliels pārtraukums lasīšanā, 
neesmu pati čaklākā bibliotēkas apmek-
lētāja, bet čakla gan. Lasu par dažādām 
tēmām, cenšos izņemt jaunākās grāma-
tas. Interesantus faktus par novadu uz-
zināju no Z. Bekmaņa grāmatas „Mana 
Madona”. Dažādos atmiņu stāstos var 
iegrimt, piemēram, tikko izlasītajā grā-
matā „Lubānas vidusskola laika lokos”.

Lielas pārdomas raisīja K. Pēterso-
nes vēsturiskais izdevums „Valstsvīrs” 
par A. Gorbunovu. Ļoti, ļoti grūti ir nā-
kusi mūsu neatkarības atgūšana, un 
tā vienu brīdi ir „karājusies mata galā”, 
tāpēc varbūt vairāk pārdomāsim, ko es 
esmu izdarījis  vai tagad daru valsts un 
līdzcilvēku labā. Ļoti viegli ir būt „dīvāna 
ekspertam”, bet daudz, daudz grūtāk ir 
sākt un darīt…Kas mums tagad ir bailī-
gāk un draudīgāk – pote vai notiekošais 
pie robežas?  Cik brīnišķīgi skan dzies-
ma ar L. Vāczemnieka vārdiem: „Jo 
savu visskaistāko zemi Dievs ir atdevis 
mums”…

Varbūt lasot esi atzīmējusi kādus 
interesantus teicienus ? 

Ir gan daži pierakstīti, visus jau ne-
var publicēt, bet, lūk, daži!

Pasaki, kas tu esi, es pateikšu, •	
kas ir tavi draugi!

- Esmu miljonārs! Es tad esmu tavs 
draugs!

Ja negribi ar āmuru dabūt pa •	
pirkstiem – turi to ar abām rokām!

Ja, ejot prom, tevi neviens ne-•	
aicina atpakaļ, tad zini, tu ej pareizajā 
virzienā…

Dažreiz vienkārši pasaki: „Viss! •	
Un redzēsi , kā izmainās lietas…

Kā zināt , ka esi vientuļš? Ru-•	
denī tev neviens nepiedāvā ābolus un 
kabačus…

Daudzas lietas mums ir ne-•	
saprotamas nevis tāpēc, ka izpratne ir 
vāja, bet gan tāpēc, ka domāšana atro-
das ārpus izpratnes robežām.

Beigās noteikti viss būs labi, •	
ja kaut kas vēl nav labi , tātad vēl nekas 
nav beidzies.

Nevar dzīvi sākt no sākuma, •	
bet to var turpināt savādāk…

Bez sievietēm ir slikti un ar •	
viņām arī ir slikti. No otras puses – ar 
sievietēm ir labi, un arī bez sievietēm ir 
labi.

Sievietei attiecībās ir divi uzde-•	
vumi : nomierināt vīrieti, kad viņš ir ner-
vozs un izvest no pacietības, kad viņš ir 
mierīgs.

Labs draugs ir nevis tas, no •	
kura liela jēga, bet no kura maz problē-
mu…

Kā tev veicas ar omes pienāku-

miem?
Līdzdzīvoju un pielāgojos visās jo-

mās : spēlēs, apģērbā, uzvedībā. Se-
šas personības taču! Omei vislielākais 
gandarījums, ja var pārbaudīt reizrēķinu, 
kādas grāmatas saturu utml. Man viņi 
pacietīgi ierāda jaunās tehnoloģijas tele-
fonā un datorā.

   Ļoti interesanta ir mazbērnu uzve-
dība pie galda – tikai paskatās uz ēdienu 
un pasaka: „Man negaršo!” Gadās arī 
tā, kad ome ar mazdēlu sader, ka viņš 
apēdīs sešus kartupeļus. Zēns apēd 
piecus un skatās katlā – kartupeļu vairāk 
nav…

Un piecgadīga mazmeita rāda savu 
zīmējumu, kā jau nu mācējusi tā uzzīmē-
jusi: „Omīt tev patīk vai esi sajūsmā?”. 
Protams, ka esmu sajūsmā!

Pastāsti, kā mainījies Degumnie-
ku ciems gadu gaitā?

Pārmaiņas ir iespaidīgas (esmu dzi-
musi „Gravās”, netālu no Papardēm). Uz 
centru mana ģimene pārnāca 1960. g. 
Visvarenākā un iespaidīgākā bija Gotlī-
ba skola. Necilākas koka un baļķu – sep-
tiņas mājas. Divas – Līdakkalnā. Mūsdie-
nās saglabājušās un atremontētas trīs – 
Elitas Zaubes, Dzintras Brokas un Juško 
ģimenes māja.  Elektrības, ūdensvada 
nebija , uz Zvidzienu un Gaigaliešiem 
varēja pārvietoties pa bedrainu, dubļai-
nu ceļu, bez gumijas zābakiem pava-
saros un rudeņos iztikt nevarēja. Tele-
fons centrā tikai viens – skolā pieturas 
vietā – viens stabiņš, aka viena – skolas 
pagalmā. Viens veikals – pie bijušās 
pienotavas, bibliotēka, ciema padome 
– Gaigaliešos (tagad Zondaru ģimenes 
māja), ambulance – Gaigaliešos. Kluba 
nebija, pasākumi notika skolā. Bet kino 
gan rādīja „Jaundegumniekos”!. Vēlāk 
gan telefoni bija gandrīz katrā mājā uz 
naktsskapīšiem, pie tam tie darbojās 
„bez uzlādēšanas”, vai jaunā paaudze 
tam ticēs? 

Kuru Latvijas sievieti tu apbrīno? 
Mums ir daudz gudru, izcilu sievie-

šu, arī Ošupes pagastā. Ļoti cienu un 
augsti vērtēju eksprezidenti Vairu Vīķi-
Freibergu. Nesen izlasīju viņas teikto: 
„Demokrātijā visiem ir vienādas tiesības, 
taču demokrātija negarantē, ka visi ir 
vienlīdz gudri, čakli, godīgi un sirsnīgi.”

Vai ar izaudzēto ražu esi apmieri-
nāta? 

Pietiekoši. Ražas novākšanā bija arī 
palīgi: kartupeļiem, sīpoliem  – mazbērni, 
jāņogām, ķiršiem – strazdi, burkāniem – 
„labdari” no citas ielas, ābolus vēl tagad 
knābā vārnas. 

Vai liekas ticami, ka Lubāna ezers 
pārpurvosies? 

Sakarā ar globālo sasilšanu viss var 

būt, bet ļoti negribētu.
Vai pēc 40 gadiem vēl būs sniego-

tas ziemas? 
Jābūt! Par to taču turēs īkšķus dau-

dzi ziemas sporta draugi.
Bez kādām trīs lietām neizej no 

mājas?
Telefons, brilles, nēzdodziņš.
Kā tērētu lielu naudas summu, ja 

pēkšņi to vinnētu loterijā? 
Protams, ka nemācētu ieguldīt, in-

vestēt. Un nemācētu arī tērēt… 
Kādas puķes tavās dobēs zied 

visvairāk? 
Kā jau daudzām puķkopēm – maz-

liet no katras šķirnes, lai ziedētu no agra 
pavasara līdz vēlam rudenim. Līdz pat 
aukstajām salnām priecājos par kupla-
jiem miķelīšu krūmiem  dažādās krāsās 
(vēl gribētu iestādīt dzeltenu).

Kur esi ceļojusi? 
Itālija, Norvēģija, Turcija, Ēģipte.
Ko interesantu paveici pagājušajā 

gadā? 
Sāku vairāk pilnveidot savas dzim-

tas koku.
Labākās emocijas pēdējās nedē-

ļas laikā? 
Piedalījos Pasaules diktāta rakstīša-

nā (pirmo reizi neklātienē un prieks, ka 
tikai četras kļūdas).

Kādi darbiņi ieplānoti ziemas mē-
nešos? 

Skapju un sekcijas kārtošana. La-
bus padomus dod TV raidījums „Dana 
ar kasti” , tas mani iedvesmo.

Ko lai Ziemassvētku vecītis uzdā-
vina Ošupes pagastam? 

Ļoti patīk „Lavanda” meiteņu ie-
rīkotā atpūtas vieta pie vecās skolas. 
Manas domas, ka to vajadzētu iekārtot 
un paplašināt par kultūras un vēstures 
laukumiņu  – uzlabot skolas sienu, iekār-
tot sveču nolikšanas vietu, pielikt kādu 
piemiņas plāksni, kur  būtu  atspoguļoti 
vēstures fakti par skolu un pagastu. Tā-
dēļ mans aicinājums Ziemassvētku ve-
cītim: „Ieliec, lūdzu, maisiņā tādu lielāku 
naudas summu šī vides objekta īsteno-
šanai! Galvenais, lai aktīvi turpinās SA 
„Lavanda”, MFC  „13. km” un pagasta 
ļaužu darboties griba!

Visiem – būsim veseli!

Pateicos Anitai par interviju, ļoti in-
teresantus faktus par Cērpelniekiem jeb 
tagad Degumniekiem uzzināju arī es. Lai 
ir izturība un dzīvesprieks darboties savā 
sētā un būt atraktīvai omei saviem maz-
bērniem!

Dace Kalniņa
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Vai zināji, ka... Ziņas no bibliotēkas
No mūsu pagasta ir pie-•	

minami daudzi drosmīgi un stipri 
ugunsdzēsēji, kas vēl strādā vai ir 
strādājuši VUGD. Varam lepoties ar 
sešpadsmit šādiem vīriem. Ļoti ie-
spējams, ka vēl kādu esam aizmir-
suši, lūdzu tad piesakieties un at-
saucieties! Taču jau tā lielais skaitlis 
pierāda, ka Ošupes pagastā ir bez-
bailīgi, atbildīgi un spēcīgi vīri!

Arnis Baltais1. 
Artūrs Baltais2. 
Mārtiņš Belovs3. 
Aivars Bilinskis4. 
Gatis Bilinskis5. 
Gatis Gutāns6. 
Jurģis Ķeveris7. 
Ivars Lizdiks8. 
Andis Ozoliņš9. 
Ervīns Spridzāns10. 
Jānis Šķēls11. 
Didzis Tomiņš12. 
Aleksandrs Valodins13. 
Didzis Vēkšējs14. 
Mārtiņš Vēkšējs15. 
Juris Zondars Vītoliņš16. 
Mēs esam arī savas zemes •	

un pagasta patrioti. Šogad ienāca 
prātā ideja saskaitīt, pie cik mājām 
Degumniekos uz valsts svētkiem 
plīvo sarkanbaltsarkanais karogs. 
Nevaru nepieminēt, ka ir arī mājas 
un sētas, kur ikdienu karogs ir mas-
tā, lai vēstītu par to, ka tauta sākas 
no mums katra. Kopā saskaitījām 
27 karogus. Cerēsim, ka nākotnē to 
būs vēl vairāk.

 Ošupes pagastā ģimenes •	
saņēma lielveikala Depo ziedoju-
mu. Tā kā valstī noteiktie noteiku-
mi liedza veikalam strādāt, tad tas 
nolēma produktus atdāvināt biedrī-
bām un sociālajiem dienestiem. Kā 
mums pastāstīja sociālā darbiniece 
– Ošupes pagasts Depo ziedoju-
mu saņēma, pateicoties Aigaram 
Šķēlam un biedrībai „CARITAS 
Madona”. Bija jārīkojas operatīvi 
un brīvdienā jādodas saņemt zie-
dojums, kas sastāvēja no piecpad-
smit pārtikas paciņām. Transportu 
nodrošināja Ošupes pagasta pār-
valde. Pārtikas pakas tika izdalītas 
piecpadsmit ģimenēm, kurās kopā 
dzīvo 41 persona. Paciņu saturu 
precīzi nosaukt nevaru, jo tas katrā 
paciņā bija atšķirīgs.  Varu tikai pie-
bilst, ka tās bija pārtikas preces ar 
īsu derīguma termiņu: cīsiņi, desa, 
siers, jogurts, maize un daudz kas 
cits.

Ināra Baltā

INForMĀCIJA

2021. gada laikā bibliotēkas mūsu 
valstī strādājušas dažādos „režīmos” – 
kādu laiku tās bijušas slēgtas lasītājiem, 
kādu laiku bibliotēkā varēja atrasties ne 
ilgāk kā 10 minūtes un tikai ierobežots 
skaits cilvēku. Šobrīd bibliotēkas strādā 
tā saucamajā, „zaļajā režīmā”. Bibliotē-
ku jebkurā laikā var apmeklēt, uzrādot 
sadarbspējīgu Covid-19 sertifikātu un 
personu apliecinošu dokumentu. Pro-
tams, iespēja apmainīt grāmatas ir arī 
nevakcinētām personām. Lai to izdarītu, 
iepriekš jāsazinās ar bibliotekāri pa tālru-
ni 64829589 vai e-pastā degumniekubib-
lioteka@madona.lv Tāpat ir iespēja lasīt 
grāmatas digitāli www.3tvd.lv. Arī par šo 
iespēju jāsazinās ar bibliotekāri.

Degumnieku bibliotēka sadarbojas 
arī ar Neredzīgo bibliotēku, tāpēc vecā-
kās paaudzes cilvēkiem ir iespēja grāma-
tas ne tikai lasīt, bet arī klausīties. 

Novembrī bibliotēka papildinājusi 
savus krājumus ar šādām jaunām grā-
matām:

Latviešu oriģinālliteratūra:
A. Kļavis „Avota laiks”;
V. Rūmnieks „Sudrabiņš”;
Ārzemju rakstnieku darbi:
N. Georgi „Dienvidgaismas”;
K. Bomane „Mēnesgaismas dārzs”;
L. Railija „Pazudusī māsa”.
Literatūra bērniem:
I. Samauska „Kas tu būsi, kad izaug-

si jeb Bērnudārza noslēpums”;
Dž. K. Roulinga „Ziemassvētku 

cūks”;
L. Vinogradova „Tētis un suns”;
E. Gulbe „Zaķēns, kuram nebija vār-

du”;
M. Kunnass „Ziemassvētku vecīša 

ziemas brīvdienas”;
V. Plūdons „Rūķīši un Mežavecis”.
Grāmatas pusaudžiem:
K. Betija „Kima – mana neveiklā dzī-

ve”;
N. Brokmane „Meiteņu grāmata”.
Mani personīgi visvairāk uzrunāja 

V. Plūdoņa  „Rūķīši un Mežavecis” jau-
nais izdevums ar brīnišķīgajām Agijas 
Stakas ilustrācijām.

Bibliotēkā līdz 15. decembrim iespē-
jams apskatīties Vijas Vorobjovas savāk-
to figūru izstādi. Katram apmeklētājam ir 
iespēja piedalīties minēšanas konkursā – 
cik figūriņu ir izstādē? Tam, kurš nosauks 
visprecīzāko skaitli, tiks neliela balviņa.

Bibliotēka līdz 15. decembrim or-
ganizē makulatūras vākšanu. Arī par šo 
pasākumu sīkāku informāciju var saņemt 
pie bibliotekāres. Paldies Anitai un Nor-
mundam par atbalstu makulatūras vāk-
šanā!

Pēc ilgāka pārtraukuma Degumnie-

ku bibliotēka piedalās Bērnu, jauniešu 
un vecāku žūrijā 2021. Sirsnīgs paldies 
mammai Dacei un meitai Katrīnai, kuras 
jau ir izlasījušas visas žūrijas grāmatas 
un aizpildījušas anketu, tikpat sirsnīgs 
paldies mammai Ritai un meitai Sintijai, 
kuras ir izlasījušas lielāko daļu žūrijas 
grāmatu un turpina lasīt! Paldies Keitai, 
Elfai, Nikolai, Ikaram, Iļjam, Reinim, Sa-
mantai, Amandai, Madarai un Mikum 
par piedalīšanos un skolotājai Inārai par 
iesaistīšanos! Bērnu, jauniešu un vecāku 
žūrija noslēgsies 2022. gada janvāra bei-
gās, tāpēc vēl ir iespēja izlasīt piedāvātās 
grāmatas un tās novērtēt!

Lai kāds mums kuram būtu bijis šis 
gads, aicinu ieklausīties K. Apškrūmas 

Smaida 
stūrītis

vārdos:
Kad noguruši mēs
no ikdienības ceļa oļiem,
kad vilšanās
un rūgtums sirdi sedz,
nāk Ziemassvētki
pāri zemei atdzimšanas soļiem
un sirdīs cerību
un mīlestību dedz.

Lai gaišs un priecīgs Ziemassvētku 
gaidīšanas laiks, lai silti, mīļi ģimeniski 
Ziemassvētki, lai optimisms, veselība, 
veiksme un izdošanās 2022. gadā! Uz 
tikšanos Degumnieku bibliotēkā!

 V. Kruška

Aicinājums!
Pagastā ir visai daudz makšķernieku, 

kas ar šo nodarbi aizrāvušies hobija pēc 
un ir arī tādi, kam zvejniecība ir peļņas 
avots. Lai vai kā, daudzi dodas uz Lubāna 

ezeru rast mieru vai gūt lielo lomu.
Makšķernieki pēdējā laikā ir noraizējušies ne tikai 

par ezera ūdens līmeņa krišanos, bet arī par izmē-
tātajiem atkritumiem ezera teritorijā. Lūgums visiem 
atpūtniekiem, ezera viesiem – savu līdzpaņemto, kas 
paliek pāri no pusdienu maizītēm, našķiem un citām 
lietām, aiznest arī atpakaļ vai ielikt tam paredzētās 
urnās. Vai tiešām mūsu skaistajam Lubāna ezeram 
par dāvātām veltēm, skaistumu un mieru mēs atmak-
sājam ar atkritumu kaudzēm? Saudzēsim dabu, do-
māsim zaļāk!

Makšķernieki

Visi pastkastīšu īpašnieki aicināti uz 
savām kastītēm uzrakstīt adresātus, kam 
tad šajā korespondencē sūtījumu var 
nogādāt. Tas attiecas arī uz uzņēmumu 

nosaukumiem. Pastnieks, kas ilgu laiku pie-
gādā sūtījumus, zina no galvas, kura kastīte kuram 
iedzīvotājam, bet ja pastnieks nomainās, tad šādā 
situācijā jūsu sūtījums var nenonākt pie jums, ja ne-
būs skaidri norādīts, kurš tad šajā adresē saņems 
sūtījumu. Tāpat ļoti lūdzu iztīrīt sniegu pie savām 
pastkastītēm, jo nereti pastniekam ir jābrien pa ku-
penām, bet dienas beigās apavi ir slapji. Padomāsim 
par līdzcilvēkiem!

Pastniece Zigrīda

Cik smalks un jū-•	
tīgs ir cilvēks!
Stāvēsi – varikoze.
Sēdēsi – iekaisumi.
Gulēsi – izsitumi.
Pārēdīsies – čūla.
Neēdīsi – distonija.
Par daudz ieēdīsi – liekie tauki.
Dzersi – ciroze.
Mīlēsi – infarkts.
Kā lai dzīvo! Kā tad būtu parei-
zi dzīvot?!
Latvija ir pavāru valsts – daži ik •	
pa laikam uzvārās, visi pārējie 
par to cepjās!
Mīlestība ir mūžīga, mainās ti-•	
kai partneri.
Politiķu solījumi ir kā tēja ter-•	
mosā, jo tuvāk beigām, jo sal-
dāka.
Mīlestība, protams, apreibina, •	
bet šņabis tomēr lētāks.
Nekad nerīkojies tā, kā liek •	
sirdsapziņa, savādāk tā vēlāk 
mocīs par to, ka esi rīkojies kā 
idiots.
Jo vairāk tavā dzīvē grēku, jo •	
lielāks grēks par to žēloties.
Kad mēs pārkāpjam likumus, •	
mums uzliek naudas sodu. 
Kad mēs rīkojamies pareizi – 
mums uzliek nodokļus. Kā tad 
rīkoties? 
Vista jautā gailim: „Tu esi vīrie-•	
tis?”
„Esmu gan!”
„Dīvaini... olas tak pie manis”.
Ar ko cūka atšķiras no cilvēka? •	
Lai cik cūkai lietu šņabi, par cil-
vēku viņa nekļūs, bet cilvēks... 
Ja neievēro drošības noteiku-•	
mus, tad cilvēks var ne tikai 
nomirt, bet arī piedzimt!
Kāpēc gan gar ceļu policijas •	
posteni jābrauc lēnām? Jo po-
licisti ir kā bērni – var pēkšņi 
izskriet uz ceļa.
Iesnu gadījumā labāk dzert ne-•	
vis pienu ar medu, bet konjaku 
ar medmāsu.
„Pfizer” vakcīnai varam ticēt, •	
jo viņi ražo arī „Viagru”! Ja var 
pacelt mironi, tad gan spēs pa-
glābt arī dzīvības.

No U. Dektera anekdošu 
krājumiem. 

Sagatavoja  –  Ināra Baltā

ZiŅAs nO FELDŠERPunKTA
Degumnieku feldšerpunkts strādā, pieņemot 

pacientus tikai pēc iepriekšēja pieraksta. Turp-
māk, ja vēlaties uz vizīti pie R. Rudzāta doties 
Degumniekos, lūgums iepriekš pierakstīties. 

Tāpat visus aicinu vakcinēties, lai kopā va-
ram apturēt Covid-19. Arī tad, ja šķiet, ka nekur 
neiesiet un nebrauksiet, saslimt ar šo slimību 
varat arī no cilvēka, kas ienāk  jūsu mājā. Esam 
atbildīgi pret sevi un citiem!

Tel. Nr. pierakstam un jautājumiem – 
22023737

Sarmīte Saulīte

Pateicība
Sirsnīgs paldies Andrim Šķēlam un Alek-

sandram Šķēlam  par nesavtīgu palīdzību man, 
izkļūstot no sniegotā grāvja. Izbīlis un apjukums 
atkāpās brīdī, kad Andris apstājās uz ceļa, lai 
nāktu man palīgā.  Nekas nav vērtīgāks pasaulē 
par vienkāršu cilvēcību un līdzjūtību, jums tāda 
piemīt! Vēlreiz vissiltākie un sirsnīgākie patei-
cības vārdi jums! Priecīgu un mīlestības pilnus 
Ziemassvētkus jūsu ģimenei!

Sarmīte Saulīte
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LĪdzJŪTĪBAs

MIRUŠI
No Tevis ti k daudz bija ko gūt.
Tavas pēdas ir dziļas, tās nepazūd,
Mums atmiņās vēl ilgi kopā būt …

Eleģijs Ikaunieks miris 20.10.2021. 
80 gadu vecumā

Vija Tilcēna mirusi 22.10.2021. 
83 gadu vecumā

Zinaida Beļauniece mirusi 31.10.2021. 
86 gadu vecumā

Valdis Jokums miris 04.11.2021. 
77 gadu vecumā

Valda Zelti ņa mirusi 29.11.2021. 
81 gada vecumā

Daudz darbiņi padarīti ,
Daudz solīši iztecēti ,
Lai nu mīļi Zemes māte,
Pārklāj savu seģenīti .

Izsakām visdziļāko līdzjūtī bu 
Ronaldam Radziņam un viņa 

tuviniekiem, vecvecmammu mūžībā 
pavadot.

Degumnieku pamatskolas 
4. klases kolektī vs

Spīgo pārsliņas sniega klēpī,
Tur jau brīnumu brīnums ir slēpies.
Zvaigznes stari ti k augstu, augstu –
Sasildi zemi ar savu plaukstu, 
Ar savu sirdi, ar savu gribu,
Ar savu karsto mīlestī bu.
Tad jau ziema nebūs ti k spīta, 
Baltā dvēsele vienmēr būs dzīva. 
                               /M. Bārbale/

Gaišus, sirdssiltus Ziemassvētkus!
Veselību, mieru, radošas domas 

un veiksmīgus darbus 
2022. gadā!

Ošupes pagasta pārvalde 

Izdod Ošupes pagasta pārvalde
Degumnieki. Tel. 64829604, Reģ. apl. Nr. 1640

Atbildīgā par izdevumu Dace Kalniņa, tel. 28893026, 
E-pasta adrese: dace.kalnina@madona.lv

Iespiests SIA „Erante” tipogrāfi jā, tel. 25767030
Tirāža 350 eks.

Pirmo iededz sveci egles zarā,
Dedz svētku liesmu sirdī savā,
Un piedošanu, sapratni –
Ar mīlestī bas dzirksteli,
Un ti ci – tas ir tavā varā –
Nest gaismu, kā to sveces dara...

SA „Lavanda” novēl – katram Ošupes 
pagasta iedzīvotājam mācēt piedot, 
mācēt saprast, mācēt mīlēt un ti cēt! 
Meklēsim gaismu sevī un dosim to 

citi em!
Sirsnīgs sveiciens svētkos! 

Ar Tevi šai naktī  lai noti ek
Neparasts brīnums kāds,
Lai laime atnāk un paliek,
Lai vēlīgs likteņa prāts,
Lai mīlestī bas ir gana,
Ko saņemt un citi em dot,
Un nedienas gaismas zvanā
Lai dvēsele pārkausēt prot.

Sirsnīgus un mīlestī bas pilnus svētkus 
visiem Ošupes pagasta iedzīvotājiem!

Pastniece Zigrīda

Ziemassvētki – brīdi mēs apturam laiku un iededzam sirdī svētku dzirksti . 
Katrs savu! Šajā brīdī mēs piedodam, ti cam, ceram un mīlam! 
Savā svētku eglē lieciet labo domu virteni un sveces liesmā prieku! Samīļojiet 
savus tuvos un dārgos, uzsmaidiet cits citam, pasakiet labus vārdus un šo 
sirsnības sajūtu saglabājiet visu nākamo gadu! 
Lai katrā mājā ienāk Ziemassvētku gaišums, sirdsmiers un prieks! Lai mums 
pieti ek spēka un gudrības saprast to, ko mēs nevaram mainīt, un, lai mums 
pieti ek spēka mainīt to, ko mēs varam mainīt... 
Un galvenais – atšķirt vienu no otra...

Degumnieku tautas nama vadītāja Ilze


